



12. August 2021

Ab dem 1. September 2021 gültige Änderungen der Resolutionen der IATA Passenger Agency Conference (PACConf)

Sehr geehrter Kunde,

wir möchten Sie auf die kürzlich verabschiedeten Änderungen der IATA-Resolutionen hinweisen. Folgende Änderungen treten ab 1. September 2021 in Kraft:

Zunächst möchten wir Sie über die Aufhebung der zeitweiligen Anforderung einer finanziellen Bewertung für Umsätze, die 100.000 USD überschreiten und nicht durch eine finanzielle Sicherheitsleistung abgesichert sind (verabschiedet durch die PACConf per [Mailvote A464](#)). Hierbei handelte es sich um eine 2020 eingeführte zeitweilige Maßnahme, um die Auswirkungen der COVID-19-Pandemie abzufedern.

Darüber hinaus werden wir ein optimiertes und flexibleres IATA-Akkreditierungsverfahren für Reisebüros einführen (verabschiedet durch die PACConf per [Mailvote A465](#)).

Zusammenfassung der Änderungen

1. Revision der Notwendigkeit zusätzlicher finanzieller Bewertungen

2020 verabschiedete die PACConf einen Zusatz zum BSP-Leitfaden für Reisebüros mit einer Reihe außergewöhnlicher, durch die Steeringgroup (PSG) der Passenger Agency Conference befürworteter Maßnahmen, die den negativen Auswirkungen der COVID-19-Pandemie auf die Jahresergebnisse der Reisebüros und dem dadurch erhöhten potenziellen finanziellen Risiko Rechnung tragen sollten.

Um zu gewährleisten, dass alle diese Ausnahmeregelungen wirklich relevant sind und für die Reisebüros keine unnötige finanzielle Belastung darstellen, wurde der Beschluss gefasst, dass diese Regelung nur bis zum 1. September 2021 gilt.

2. Neugestaltung des Akkreditierungsverfahrens für neue Reisebüros

Bis jetzt mussten neu akkreditierte Reisebüros mit Bargeldverkehr im Rahmen des Akkreditierungsverfahrens eine finanzielle Sicherheitsleistung erbringen und sich einer finanziellen Bewertung unterziehen. Gemäß der Vorgaben der Resolution entspricht die Remittance Holding Capacity (Vorhaltekapazität für Überweisungen - RHC) des Reisebüros in den ersten zwei Jahren (24 Monaten) seiner finanziellen Sicherheitsleistung. Daher hat das Ergebnis der finanziellen Bewertung keine Auswirkungen auf die Höhe des ihm zugewiesenen RHC.

Um die Dauer des Akkreditierungsverfahrens zu verkürzen, entfällt ab dem 1. September diese finanzielle Bewertung. Antragsteller müssen aber weiterhin Finanzberichte vorlegen und die übrigen Vorgaben der Resolutionen erfüllen.

Ihr nächster Schritt

Die genauen Einzelheiten entnehmen Sie bitte den folgenden Unterlagen:

- [Verabschiedetes Mailvote A464 – Revision der Notwendigkeit zusätzlicher Finanzbewertungen](#)
- [Verabschiedetes Mailvote A465 – Neugestaltung des Akkreditierungsverfahrens für neue Reisebüros](#)

Alle Aktualisierungen zu den von der PACConf beschlossenen Punkten, lokale Finanzkriterien, den Leitfaden für Reisebüros und das BSP-Handbuch stehen Ihnen auf unserer [Reisebüro-Homepage](#) zur Verfügung.

Bitte leiten Sie diese E-Mail an die betreffenden Mitarbeiter Ihres Unternehmens weiter.

Support erhalten

Here, For you

International Air Transport Association (IATA)



We represent, lead and serve the airline industry

[About Us](#) | [Programs](#) | [Policy](#) | [Publications](#) | [Services](#) | [Training](#) | [Events](#) | [Pressroom](#)

IMPORTANT PRIVACY INFORMATION. The International Air Transport Association (IATA) does not sell or rent your email address to any third party. You received this email message due to your membership, participation or interest in IATA. IATA sends various advertisements, promotions and special announcements regarding products and services that we feel may be of interest to you.

© Copyright 2019. All rights reserved.

International Air Transport Association (IATA)
800 Square Victoria, Montreal, H4Z 1M1, Canada

[Privacy](#) | [Legal](#)





12 August 2021

Changes to IATA Passenger Agency Conference (PACConf) Resolutions effective 1 September 2021

Dear Customer,

We would like to draw your attention to recently approved changes in IATA Resolutions effective from 1 September 2021.

First of all, we would like to inform you on the removal of the temporary requirement for Agents to undergo financial assessment for sales above 100,000 USD that are not covered by any form of Financial Security (approved through PACConf [Mail Vote A464](#)). This was a temporary measure adopted in 2020 to mitigate the impact of the COVID-19 pandemic.

Secondly, we will introduce a streamlined and more flexible IATA Accreditation Process for Travel Agents (Approved through PACConf [Mail Vote A465](#)).

Summary of Changes

1. Review of Requirement for Additional Financial Assessments

In 2020, PACConf adopted an amendment to the BSP Manual for Agents with a series of exceptional measures endorsed by the Passenger Agency Conference Steering Group (PSG) to be in place while the COVID-19 pandemic was having a significant impact on Agents' financial performance, increasing the potential financial risk.

To ensure that all exceptions in place are relevant and do not cause unnecessary financial stress to Agents, it was decided that this exception will expire on 1 September 2021.

2. Redesigning of the Accreditation Process for New Travel Agents

Until now, newly accredited Travel Agents with Cash Facilities have been required to provide a Financial Security and undergo Financial Assessment as part of their accreditation process. According to the resolution provisions, during the first 2 years (24 months) the Agents' Remittance Holding Capacity (RHC) will be equivalent to their Financial Security and therefore, the result of the Financial Assessment will have no impact on the level of the RHC assigned to them.

In order to reduce the duration of the accreditation process, effective 1 September 2021, the initial financial assessment will be removed. Applicants will still be required to provide financial statements and comply with any other criteria specified by the resolutions.

Your Next Action

We encourage you to refer to the following documents for full details:

- [Adopted Mail Vote A464 – Review Of Requirement For Additional Financial Assessments](#)
- [Adopted Mail Vote A465 - Redesigning of the Accreditation Process for New Travel Agents](#)

You can find all updates related to PACConf adopted items, Local Financial Criteria, Travel Agent Handbook and BSP Manual through our [Agent home page](#).

Please share this message with relevant departments and/or personnel within your organization.

[Get Support](#)

[Here, For you](#)

International Air Transport Association (IATA)



We represent, lead and serve the airline industry

[About Us](#) | [Programs](#) | [Policy](#) | [Publications](#) | [Services](#) | [Training](#) | [Events](#) | [Pressroom](#)

IMPORTANT PRIVACY INFORMATION. The International Air Transport Association (IATA) does not sell or rent your email address to any third party. You received this email message due to your membership, participation or interest in IATA. IATA sends various advertisements, promotions and special announcements regarding products and services that we feel may be of interest to you.

© Copyright 2019. All rights reserved.

International Air Transport Association (IATA)
800 Square Victoria, Montreal, H4Z 1M1, Canada

[Privacy](#) | [Legal](#)

